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Spørgsmål nr. 1022 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg:

”Set i lyset af, at det er kommet frem, at fredelige såkaldte 
”bikers” ikke kan færdes frit visse steder pga. indvandrerban-
ders hetz mod folk med tatoveringer og/eller på motorcykel, 
bedes ministeren oplyse, hvad han agter at gøre med henblik 
på at sikre, at alle mennesker uanset baggrund og interesse 
kan færdes frit i Danmark.”

Svar:

Da regeringen i marts måned 2009 fremlagde sin bandepakke, var et af 

elementerne at indføre adgang til at meddele såkaldte zoneforbud, hvis 

formål netop er at give politiet bedre adgang til effektivt at skride ind 

over for selvbestaltede vagtværn, der skaber utryghed i lokalområdet.

Baggrunden for indførelsen af adgangen til at meddele zoneforbud var, at 

der havde været flere tilfælde, hvor tilfældige borgere var blevet standset 

og visiteret af såkaldte bandevagter, hvis blotte tilstedeværelse på den 

måde var med til at sprede utryghed i lokalsamfundet samt med til at give 

borgerne den opfattelse, at de ikke kunne færdes frit omkring i de berørte 

områder. 

Det følger nu af ordensbekendtgørelsens § 6, stk. 4, at politiet kan med-

dele personer, der har udvist en særligt utryghedsskabende adfærd, for-

bud mod at færdes frem og tilbage eller tage ophold inden for en radius 

af 500 meter fra det sted, hvor adfærden har fundet sted, hvis der er 

grund til at tro, at den pågældende ellers vil gentage adfærden.

Rigspolitiet har over for mig oplyst, at politiet er meget opmærksom på 

den nye mulighed for at meddele zoneforbud med henblik på netop at 

imødegå utryghed og oplevelsen af ikke at kunne færdes frit i bestemte 

områder.

Det er min opfattelse, at der med indførelsen af zoneforbud sammenholdt 

med de øvrige tiltag i regeringens bandepakke - herunder ikke mindst 

massiv polititilstedeværelse i de berørte områder - allerede er iværksat en 

række relevante tiltag.

Jeg har stor fortrøstning til, at den meget intensive indsats mod bande-

kriminaliteten vil bære frugt også i forhold til den problematik, som rej-

ses i spørgsmålet.


